
P R O T O K Ó Ł   NR  XXIII/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 24 lutego 2017 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1350 – 1405 i trwało 

do godz. 1510. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Nieobecny radny: Paweł Lorens – 

nieusprawiedliwiony. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Teresa Rygiel 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Radca Prawny. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 
Proponowany porządek obrad:  

  

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce 

Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby punktów za 

poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia  

w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 

podstawowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Krościenku Wyżnym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w sołectwie Pustyny. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej  

nr 2324 położonej w Krościenku Wyżnym. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Instalacja systemów energii 

odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosna i Gminy Krościenko 

Wyżne”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne  

na 2017 rok. 

18. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

19. Zamknięcie sesji. 

 

 
Ad. 1 

 Rozpoczynając XXIII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych 

gości. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały i rozstrzygnięcia. Zauważył, iż w momencie otwarcia w sesji uczestniczy  

14 radnych. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) po pkt 16 proponowanego porządku obrad wprowadzić punkt 17 w brzmieniu: 
 

„17. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na realizację projektu 

pn. „Instalacja systemów energii odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta 

Krosna i Gminy Krościenko Wyżne”. 

 

2) pkt 17 – 19 proponowanego porządku obrad realizować jako pkt 18-20. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w uzasadnieniu do wprowadzenia punktu dotyczącego 

odnawialnych źródeł energii wytłumaczył, iż przygotowanie przedsięwzięcia pn. „Instalacja 

systemów energii odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosna i Gminy 

Krościenko Wyżne” wymaga zabezpieczenia wkładu własnego, stanowiącego gwarancję 
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zaangażowania gminy w realizację projektu. Objaśnił, że projekt uchwały wyraża intencję 

zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2018 rok  

w wysokości 1 041 757,46 zł. Wskazał, że wprowadzenie tego punku do porządku obrad  

i podjęcie przez Radę Gminy uchwały spowoduje możliwość oceny i rozpatrzenia wniosku 

partnerskiego składanego wspólnie z Miastem Krosno. Jednocześnie poinformował, że łączna 

wartość zadania opiewa na kwotę 2 868 699,36 zł, a warunkiem jego realizacji jest uzyskanie 

współfinansowania składanego wniosku ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 17 w brzmieniu:  
 

„17. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na realizację projektu 

pn. „Instalacja systemów energii odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta 

Krosna i Gminy Krościenko Wyżne”. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z przegłosowaną poprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXIII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 4 

 Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXII/2016 z XXII sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 29 grudnia 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

14 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XXII/2016  

z sesji z dnia 29 grudnia 2016 r. 
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Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym realizacja zadań skupiała 

się głównie na podsumowaniu roku 2016 i przystąpieniu do wykonywania budżetu na 2017 rok. 

Działania w tym okresie dotyczyły m. in.: 

1) realizacji postępowania ofertowego na dostawę sprzętu do siłowni w Gminnym Ośrodku 

Sportu i Rekreacji. Sprzęt objęty zamówieniem został dostarczony i zamontowany.  

W związku z tym, że zadanie to nie zostało zrealizowane w roku ubiegłym potrzeba 

wprowadzenia i zabezpieczenia w budżecie na rok bieżący środków finansowych tytułem 

zapłaty za dostawę wyposażenia; 

2) przygotowania sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego gminy 

za rok ubiegły; 

3) przygotowywania specyfikacji do zamówień publicznych w zakresie zadań zaplanowanych 

do realizacji w roku bieżącym; 

4) w dniu dzisiejszym rozstrzygnięto zapytanie ofertowe na doposażenie kuchni domu 

ludowego w Krościenku Wyżnym. Zadanie to realizowane jest m.in. w ramach środków 

pochodzących z funduszu sołeckiego; 

5) wpłynęły także dwie oferty na projekt budynku wielofunkcyjnego w Pustynach. W dniu 

dzisiejszym oferty te zostały otwarte. Szczegóły odnośnie złożonych ofert zostaną podane 

po dokonaniu ich oceny; 

6) przygotowywana jest również specyfikacja warunków zamówienia na zadanie obejmujące 

roboty budowlane w zakresie przebudowy ulicy Grunwaldzkiej. Przetarg na zadanie zostanie 

ogłoszony w najbliższym czasie. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 30 grudnia 2016 r. do dnia 21 lutego 2017 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

Głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Przypomniał,  

iż zgodnie ustawą o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze 

obowiązkowym należy organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych, w tym 

specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania osoby, która z powodu wieku, 

choroby lub innych przyczyn wymaga pomocy innych osób. Wytłumaczył, że obecnie 

obowiązująca uchwała, podjęta jeszcze w 2004 roku, normująca świadczenie usług 

opiekuńczych nieprecyzyjnie określała procentowe kryterium dochodowe, stanowiące 

podstawę do wyliczenia odpłatności kosztu świadczenia takiej usługi za godzinę. Objaśnił,  
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że przedłożony projekt uchwały dostosowuje te zapisy tj. szczegółowo precyzuje sytuacje na 

styku poszczególnych przedziałów kryterium dochodowego. Podkreślił, że dzięki tym zapisom 

uchwała w sposób kompleksowy i przejrzysty dla świadczeniobiorców ustali zasady 

ponoszenia odpłatności oraz wyliczania i pobierania opłaty za świadczone usługi. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 23 lutego 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 170 /2017  

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Poinformował,  

że projekt uchwały jest wynikiem rozpatrzenia wniosku złożonego przez Miejskie 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Krośnie Sp. z o. o., dotyczącego zatwierdzenia 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Zaznaczył, 

że złożony wniosek spełnia wszystkie wymogi ustawowe, tj. zawiera uzasadnienie określające 

szczegółową kalkulację cen i stawek opłat oraz sprawozdanie finansowe przedsiębiorstwa  

za ostatni rok budżetowy. Uzupełnił, iż na bazie tych danych przedsiębiorstwo wyliczyło cenę 

m3 zużytej wody i odprowadzonych ścieków dla poszczególnych kategorii grup odbiorców. 

Odnosząc się do meritum sprawy wskazał, iż zaproponowana taryfa przewiduje wzrost opłaty 

o niecałe 10 % w zakresie stawki za m3 zużytej wody w porównaniu do stawki jaka obecnie 

obowiązuje. Odnośnie stawki za odprowadzanie ścieków poinformował, że pozostaje ona na 

stałym poziomie tj. taka sama jak do tej pory. Zauważył, że zgodnie z uzasadnieniem wniosku 

przedstawionym przez MPGK kalkulacja cen zakłada pokrycie wszystkich kosztów 

funkcjonowania przedsiębiorstwa, przy założeniu braku osiągnięcia przez nie zysku. 

Dopowiedział, że przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne uzasadnia wprowadzenie podwyżki 

wysokim wzrostem amortyzacji oraz inwestycjami jakie obecnie są w trakcie realizacji. 

Równocześnie nadmienił, że w przypadku taryfy Rada jest jedynie organem zatwierdzającym, 

w związku z czym nie ma możliwości samoistnego kształtowania i decydowania o cenach 

przedstawionych we wniosku MPGK. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Radni w otwartej dyskusji głosu nie zabrali, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 171 /2017  

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Objaśnił, że ustawa  

o ochronie zwierząt nakłada na Radę Gminy obowiązek przyjęcia niniejszego Programu  

w terminie do 31 marca danego roku. Wytłumaczył, że przyjęcie niniejszego Programu stanowi 

wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, zgodnie  

z postanowieniami ustawy. Uzupełniając poinformował, że w tym właśnie celu ze schroniskiem 

„Wesoły kundelek” z siedzibą w Lesku oraz gabinetem weterynaryjnym Witolda Zygmunta  

z siedzibą w Krośnie zostały zawarte stosowne umowy. Ponadto gmina podpisała umowę  

z gospodarstwem rolnym, które zapewnia miejsca dla bezdomnych zwierząt gospodarskich.  

Zaznaczył, że niniejszy Program swoim zakresem szczegółowo określa zadania oraz metody  

i środki zmierzające do ich realizacji. Zaznaczył, iż Program stanowi podstawę do 

wydatkowania środków zaplanowanych na rok bieżący w budżecie gminy. Jednocześnie 

nadmienił, że Program został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Inspektora 

Weterynarii oraz koło łowieckie obejmujące swym zasięgiem teren gminy. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
 

Rany Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 22 lutego 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
 

W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek zwrócił uwagę, aby do wiadomości mieszkańców 

skierować krótką wykładnię tej uchwały, która przedstawi w kilku punktach podstawowe 

informacje wynikające z Programu. 
 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 172 /2017  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, 

Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Objaśnił, że kolejna 

aktualizacja Planu dotyczy uszczegółowienia wcześniej zdefiniowanych zadań z zakresu 

odnawialnych źródeł niskoemisyjnej energii. Wytłumaczył, że zaktualizowany dokument 

uwzględnia zadania dotyczące montażu mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii  

(tj. zestawy kolektorów słonecznych, instalacje solarne i fotowoltaiczne) oraz wymianę pieców 

centralnego ogrzewania. Zaznaczył, że realizacja tych działań planowana jest zarówno  

w obiektach użyteczności publicznej jak i na obiektach prywatnych. Dodał, że dodatkowo  

w zaktualizowanym planie Gospodarki Niskoemisyjnej zostanie usunięty zapis z zakresu 

gospodarki odpadami, dotyczący rozbudowy składowiska odpadów w Krośnie. Wskazał,  

że zmiany wprowadzone do Planu są bezpośrednio związane z wnioskiem dotyczącym 

przygotowania i realizacji projektu poświęconego odnawialnym źródłom energii. 

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 173 /2017  

 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Jan Omachel (projekt w załączeniu). Zorientował, 

że przedmiotowy projekt dotyczy reformy systemu oświaty, wprowadzonej na terenie całego 

kraju. Objaśnił, iż zmiana struktury szkolnej pociąga za sobą konieczność wprowadzenia zmian 

w sieciach szkolnych, a w szczególności w zakresie Szkoły Podstawowej i Publicznego 

Gimnazjum. Wytłumaczył, że procedura dostosowania sieci szkolnej do nowego ustroju 

szkolnego będzie podejmowana przez organ stanowiący w dwustopniowej procedurze,  

a przedłożony projekt stanowi pierwszy etap tego postępowania. Poinformował,  

iż po konsultacjach z dyrektorami szkół wypracowano plan sieci jednostek oświatowych 

zakładający od 1 września br. włączenie Publicznego Gimnazjum do Publicznej Szkoły 

Podstawowej. Uzupełnił, że ten sposób w okresie od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 

roku w planie sieci publicznych szkół na obszarze gminy funkcjonować będzie wyłącznie 
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Publiczna Szkoła Podstawowa, która poprowadzi dotychczasowe klasy Publicznego 

Gimnazjum. Dodał, iż w okresie objętym reformą granice obwodów szkolnych obejmą swym 

zakresem wyłącznie teren gminy. Następnie Wójt dokonał szczegółowego omówienia obecnej 

sytuacji w oświacie na terenie gminy, między innymi przedstawił wykresy obrazujące liczbę 

uczniów w poszczególnych latach, koszty funkcjonowania oświaty i źródła finansowania,  

w tym zakładaną zmianę liczby uczniów mającą wpływ na wysokość subwencji oświatowej 

oraz planowany wpływ zmian na zatrudnienie w Szkole Podstawowej (wykresy w załączeniu). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2017 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 3 głosy „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. Dopowiedział, 

iż wątpliwości Komisji budziła kwestia związana z dyrekcjami szkół, które działają  

do 31 sierpnia. Dodał, że konkurs na stanowisko dyrektora zostanie ogłoszony na przełomie 

miesięcy kwiecień-maj, a nowa ustawa zakłada wygaszanie gimnazjów, a nie szkół 

podstawowych, więc teoretycznie przedłuża się chociażby o pół roku pełnienie obowiązków 

dyrektora szkoły temu, który przygotowuje całość reformy, ażeby tę reformę przeprowadził.  

W tym kontekście zapytał o umocowanie dyrektora, który wygrał konkurs i przez pół roku 

oczekuje na przejęcie placówki, bowiem stary dyrektor działa jeszcze do 31 sierpnia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, iż umocowanie to jest podobne do umocowania 

wójta, który przegrał wybory i na jego miejsce przychodzi następca, który je wygrał. 

Jednocześnie zaznaczył, że dyrektorzy szkół pracują do końca, a więc muszą przygotować do 

końca miesiąca maja arkusz organizacyjny, będący podstawą do rozpisania zajęć i przydziału 

godzin. Uzupełnił, iż nowy dyrektor do końca września ma możliwości aneksowania arkusza 

pod ewentualne własne potrzeby. Stąd też, jeżeli będzie to dobrze zrobione od początku  

to powinno to dobrze zafunkcjonować. Zaakcentował, że przedłożony projekt uchwały został 

przedyskutowany z dyrekcjami szkół i jest najlepszym rozwiązaniem w zaistniałej sytuacji  

w oświacie. Dodał, iż co prawda ustawa dopuszcza możliwość o 2 lata przedłużenia 

powierzenia obowiązków obecnemu dyrektorowi, jednak jest to jedynie czasowe rozwiązanie 

i dalsza niepewność co do przyszłości osoby kierującej szkołą. Zaznaczył, że przeprowadzenie 

procedury konkursowej pozwoli wyłonić i zatrudnić dyrektora na okres 5 lat, a wybrana w ten 

sposób osoba otrzyma gwarancję pewności i stabilizację zatrudnienia. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o liczbowy skład komisji konkursowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w skład komisji wchodzi po trzech przedstawiciel 

organu prowadzącego szkołę i organu sprawującego nadzór pedagogiczny, po dwóch 

przedstawicieli rady pedagogicznej i rady rodziców oraz po jednym przedstawicielu 

zakładowych organizacji związkowych. 

 

Radny Zdzisław Omachel zwrócił uwagę na to, że martwi go spadająca liczba dzieci, która na 

przestrzeni 4 lat wyniesie około 20%. Stanowić to będzie dodatkowy problem dla szkół, ale 

także dla całej gminy i trzeba być na to przygotowanym. 
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Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 174 /2017  

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz.  

1350-1405. 

 

Ad. 11 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krościenko Wyżne oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Stwierdził, iż potrzeba 

podjęcia nowej uchwały wynika z utraty mocy obowiązującej przepisów, na podstawie których 

podjęto grudniową uchwałę określającą te kryteria. Równocześnie zaznaczył, że określone  

w projekcie uchwały poszczególne kryteria naboru pozostają bez zmian w stosunku do ich 

pierwotnego brzmienia. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za”. 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 175 /2017  

w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby punktów za 
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poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia  

w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 

podstawowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Wytłumaczył, że 

powód podjęcia nowego aktu prawa miejscowego jest identyczny jak w przypadku uprzednio 

podjętej uchwały. Uzupełnił, że zapisy ujęte w projekcie przewidują pewną modyfikację  

w zakresie nadania większej wartości punktacyjnej poszczególnym kryteriom naboru  

w stosunku do obecnie obowiązującej uchwały regulującej przedmiotową materię. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za”. 

 

W otwartej dyskusji głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 176 /2017  

w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły podstawowej 

prowadzonej przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby punktów za poszczególne 

kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia w postępowaniu 

rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Wytłumaczył, iż projekt 

uchwały zakłada nabycie 93 m2 nieruchomości położonej przy ulicy Parkowej do gminnego 

zasobu nieruchomości. Objaśnił, że ww. kawałek gruntu jest obecnie zagospodarowany jako 

droga, a jego właściciele wyrażają zgodę na zbycie za cenę kosztów jakie ponieśli w związku 

z zakupem nieruchomości. Z tych też przyczyn podjęcie uchwały jest uzasadnione potrzebą 

dostosowania stanu faktycznego do stanu prawnego. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za”. 
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Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 177 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej  

w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w sołectwie Pustyny. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, iż sytuacja 

jest identyczna jak w przypadku wcześniejszej uchwały. Dopowiedział, iż nabycie 

nieruchomości dotyczy działki położonej przy ulicy Centralnej. Wytłumaczył, że ze względu 

na nieuregulowany stan prawny wcześniejsze jej nabycie nie mogło zostać skutecznie 

dokonane. W związku z tym, iż nowy spadkobierca wyraża zgodę na nieodpłatne przekazanie 

gruntu na rzecz gminy, podjęcie uchwały otworzy możliwość przejęcia tego kawałka 

nieruchomości. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za”. 

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 178 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w sołectwie 

Pustyny (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej  

nr 2324 położonej w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, że projekt 

uchwały zakłada zbycie nieruchomości o powierzchni ponad 300 m2. Objaśnił,  

że nieruchomość ta kwalifikowana jako droga została w miesiącu sierpniu skomunalizowana 

przez gminę i od tego momentu przeszła na jej własność. Dodał, iż zainteresowanych nabyciem 

przedmiotowego odcinka są dwie strony, które pisemnie zwróciły się z wnioskami o jego 

wykup. Ponadto poinformował, że w dniu 21 grudnia ubiegłego roku 26 mieszkańców gminy 
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wystąpiło z oddzielnym wnioskiem o podjęcie przez wójta działań w celu wykonania chodnika 

na tej działce, który połączy ulicę Północną z nową kładką na rzece Wisłok, w tym też ze 

ścieżką pieszo-rowerową. W uzasadnieniu podania mieszkańcy podnoszą, że jest to najkrótsze 

połączenie do szkoły, kościoła oraz ośrodka zdrowia, a dzieci nie będą musiały chodzić 

chodnikiem bezpośrednio nad brzegiem rzeki Wisłok, przez co poprawi się ich bezpieczeństwo. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo, jakie wpłynęło w dniu 

wczorajszym od jednej ze strony zainteresowanej nabyciem nieruchomości, zaadresowane do 

Rady i Wójta Gminy (pismo – w załączeniu). 

 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska do projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja jednogłośnie wydała opinię negatywną odnośnie 

zbycia tej działki. Wyjaśnił, że Komisja w głównej mierze wzięła pod uwagę okoliczności, 

jakie w tej chwili istnieją. Odnosząc się do tematu urządzenia na działce chodnika wytłumaczył, 

że nie było o takim rozwiązaniu mowy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odnosząc się do słów przedmówcy odnośnie budowy w tym 

miejscu chodnika zaakcentował, że budżet gminy nie przewiduje takiego zadania i nie 

zabezpiecza środków na ten cel. Zapewnił, że jest to nadinterpretacja, gdyż w chwili obecnej 

nie ma planu urządzenia w tym miejscu takiego chodnika. 

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 0 radnych, 

- „przeciw” – 11 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 3 radnych,  

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne nie podjęła uchwały. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Instalacja 

systemów energii odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosna  

i Gminy Krościenko Wyżne”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Objaśnił, iż wyrażenie 

zgody na zawarcie porozumienia jest koniecznym warunkiem przygotowania i realizacji  

w partnerstwie projektu pod nazwą „Instalacja systemów energii odnawialnej dla gospodarstw 

domowych z terenu Miasta Krosna i Gminy Krościenko Wyżne”. Wyjaśnił, że planowane do 

realizacji przedsięwzięcie wspólnie z Krosnem ma na celu zwiększenie poziomu produkcji 

energii z odnawialnych źródeł. Uzupełnił, iż przedmiotem projektu objętego porozumieniem 

jest wykonanie kolektorów słonecznych, instalacji fotowoltaicznych, kotłów centralnego 

ogrzewania opalanych biomasą oraz gruntowych pomp ciepła wykorzystujących odnawialne 

źródła energii, służących do wytwarzania energii cieplnej i elektrycznej na budynkach 

mieszkalnych mieszkańców Miasta Krosna oraz Gminy Krościenko Wyżne. Jednocześnie 
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poinformował zgromadzonych, że mieszkańcy Gminy Krościenko Wyżne złożyli łącznie  

około 180 deklaracji przystąpienia do ww. projektu. Podsumował, iż podpisanie 

przedmiotowego porozumienia umożliwi podjęcie działań związanych z ubieganiem się o 

dofinansowanie zadania ze środków Unii Europejskiej i późniejszą realizacją projektu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za”. 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 179 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Instalacja systemów energii odnawialnej 

dla gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosna i Gminy Krościenko Wyżne” 

(uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na realizację projektu 

pn. „Instalacja systemów energii odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosna 

i Gminy Krościenko Wyżne”. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Zaznaczył, iż przyjęcie 

uchwały wyrażającej zgodę na zawarcie porozumienia jest bezpośrednio związane z niniejszym 

projektem uchwał, który zakłada zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na 2018 rok 

w wysokości 1 041 757,46 zł tytułem pokrycia wkładu własnego dla projektu, którego łączna 

wartość wyniesie 2 868 699,36 zł. Uzupełnił, iż niniejszy projekt uchwały ma charakter 

intencyjny i stanowi gwarancję zaangażowania Gminy Krościenko Wyżne w realizację 

projektu. Przypomniał, iż warunkiem realizacji przedsięwzięcia jest uzyskanie 

współfinansowania przedmiotowego zadania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu. W związku z tym Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 180 /2017  

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na realizację projektu pn. „Instalacja 

systemów energii odnawialnej dla gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosna i Gminy 

Krościenko Wyżne” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18 

 Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Zaznaczyła, że większość zmian budżetowych wynika z modyfikacji 

klasyfikacji budżetowej i dlatego konieczność dostosowania tych zapisów. W szczególności 

stwierdziła ona, że:  

1) zmniejsza się plan dochodów o kwotę 73 951,00 zł w tym: 

a) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

4 603,00 zł – dochody bieżące; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 61 548,00 zł – dochody bieżące; 

c) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 200,00 zł – dochody bieżące; 

d) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 5 600,00 zł – dochody bieżące; 

e) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 2 000,00 zł  

– dochody bieżące; 

2) zwiększa się plan dochodów o kwotę 62 093,00 zł, w tym: 

a) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

3 000,00 zł – dochody bieżące; 

b) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 51 129,00 zł – część oświatowa subwencji 

ogólnej; 

c) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 200,00 zł – dochody bieżące; 

d) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 5 764,00 zł – dochody bieżące; 

e) W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 2 000,00 zł – 

dochody bieżące; 

3) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 17 822,00 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 12 022,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 200,00 zł – dotacje na zadania bieżące; 

c) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 5 600,00 zł – dotacje na zadania bieżące; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 5 964,00 zł, w tym: 

a) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 200,00 zł – dotacje na zadania bieżące; 

b) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 5 764,00 zł – dotacje na zadania bieżące; 

5) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 80 830,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 80 765,00 zł w zakresie wydatków na 

zadania i zakupy inwestycyjne; 

b) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 65,00 zł – wydatki bieżące; 

6) zwiększa się plan wydatków o kwotę 80 830,00 zł, w tym: 

a) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 100,00 zł – wydatki bieżące; 
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b) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 9 765,00 zł – 

realizacja zadania: „Instalacja systemów energii odnawialnej dla gospodarstw 

domowych z terenu Miasta Krosna i Gminy Krościenko Wyżne”; 

c) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 29 600,00 zł wydatki 

bieżące oraz inwestycyjne w kwocie 24 600,00 zł na realizację zadań dotyczących 

„Wykonania klimatyzacji w budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym –I piętro” 

– 23 300,00 zł oraz „Zakup środków trwałych do Domu Ludowego w Krościenku 

Wyżnym” w kwocie 1 300,00 zł – w ramach zadania realizowanego z funduszu sołeckiego 

na wyposażenie kuchni do Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym; 

d) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 41 365,00 zł, w tym 41 200,00 zł na zadanie 

inwestycyjne dotyczące zakupu wyposażenia do siłowni w Gminnym Ośrodku Sportu i 

Rekreacji”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIII/ 181 /2017 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 19 

Przystąpiono do realizacji punkty w brzmieniu „Wolne wnioski, interpelacje  

i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo Stowarzyszenia „Czyń Dobro, Mimo 

Wszystko” z Krosna dotyczące prośby o dofinansowanie zakupu mammografu dla 

krośnieńskiego szpitala (pismo – w załączeniu). 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zasygnalizował, aby z rozstrzygnięciem tematu wstrzymać się do 

czasu sporządzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy, bowiem wtedy będą znane 

dokładne dane w zakresie wolnych środków jakie zostały z roku poprzedniego. Wyjaśnił,  

że wtenczas mając na uwadze kosztowność dokonania takiego zakupu i możliwości finansowe 

partycypowania gminy w tych kosztach kwestia dofinansowania takiego zakupu może zostać 

ponownie rozważona. Uzupełnił, że pomocne w tym zakresie byłoby przedstawienie 

szczegółowych kalkulacji o wysokości udziału środków finansowych samorządów naszego 

regionu, a w szczególności samorządu będącego podmiotem założycielskim dla szpitala. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił Radzie Gminy sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

w szkołach i placówkach prowadzonych przez gminę (sprawozdanie w załączeniu). 
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Radny Krzysztof Ronowski przedstawił informację o harmonogramie naborów na 2017 rok 

ogłoszonych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego. 

W szczególności uwagę skoncentrował na osi priorytetowej IV „Ochrona środowiska 

naturalnego”, działanie „Zakup pojazdów specjalnych ochrony przeciwpożarowej, sprzętu  

i wyposażenia do prowadzenia akcji ratowniczych i usuwania skutków katastrof lub poważnych 

awarii”. Zaznaczył, że alokacja środków w tej perspektywie w przeliczeniu na złote to kwota 

około 8 mln, co wystarczy na przeprowadzenie tylko jednego naboru. W kontekście 

ogłoszonych naborów radny zwrócił także uwagę na oś „Integracja społeczna”, gdzie istnieje 

możliwość dofinansowania pewnych działań inicjowanych przez ośrodki pomocy społecznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, że licząc ogółem środki w ramach działania 

zawartego w ramach osi IV, wychodzi około 40 tys. zł na gminę. Dopowiedział, że w przypadku 

gminy, w której funkcjonuje kilka jednostek ochotniczych straży pożarnych to środki te są 

niewielkie. Równocześnie zaznaczył, że skoro są takie możliwości i jednostki ochotniczych 

straży pożarnych z naszej gminy będą tymi działaniami zainteresowane, można próbować 

złożyć wspólny wniosek w ramach ogłoszonego naboru. 

 

Radny Krzysztof Podkul zaznaczył, że środki te są nieznaczne przy obecnych kosztach sprzętu. 

Na potwierdzenie tego przytoczył przykład pompy o mocy od 800-1600 litrów na minutę, której 

koszt zakupu sięga rzędu 50-60 tys. zł. 

 

Radny Edward Marszałek poinformował zgromadzonych, że na Komisji Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich podjęto rozmowy o nieco zapomnianym temacie, a mianowicie  

o nagrobkach na naszym cmentarzu. Radny po zapoznaniu się z gminną ewidencją zabytków 

potwierdził, iż cmentarz stanowi zabytek. W związku z tym dopytał o szczegółową ewidencję 

nagrobków na tym cmentarzu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że ewidencji takiej nie ma, bowiem cmentarz będący 

własnością parafii został wpisany do rejestru zabytków i figuruje w niej wyłącznie jako teren  

o powierzchni 0,8 ha. 

 

Radny Edward Marszałek dopytał o możliwości wykonania renowacji najstarszych nagrobków 

na cmentarzu, które pochodzą z końca XVIII wieku. Wytłumaczył, iż w szczególności chodzi 

o nagrobek Jabłonowskiego, gdzie należy wyczyścić i zabezpieczyć piaskowiec oraz wykonać 

tablicę nagrobkową, gdyż uległa ona całkowitemu zniszczeniu. Zaznaczył, iż sygnał ten 

pochodzi od Komisji. 

 

Radny Stanisław Wierdak poinformował, że barierki zamontowane w lesie Dębina na 

przepuście wody okazały się pomocne, bowiem uratowały przed ciężkimi obrażeniami 

pasażerów samochodu, który w tym miejscu wpadł w poślizg.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel umotywował, że przynajmniej w ten sposób można było komuś 

pomóc. Dopowiedział, iż w chwili obecnej złożony jest wniosek o zamontowanie progów 

zwalniających na ulicy Północnej. Uzupełnił, że wnioskiem tym zajmie się Komisja 
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Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, a opinia policji w tym zakresie odegra znaczącą rolę. 

Zaznaczył, że w tej sprawie będzie optował za przychyleniem się do złożonego wniosku,  

z uwagi na częste zdarzenia drogowe i wypadki, do których na tej ulicy dochodzi. 

 

Radny Edward Marszałek zasygnalizował, ażeby nie robić czegoś takiego jak w Krośnie, że  

w kilku miejscach zamontowano progi zwalniające, które są połowiczne, a środkiem jezdni 

można je ominąć. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dodał, że jeżeli do tego dojdzie, będzie za tym, aby zrobić 

wyniesiony próg podobny do tego jaki jest na ulicy Południowej. Uzupełnił, że tego rodzaju 

rozwiązanie jest najlepszym biorąc pod uwagę zimowe utrzymanie dróg i jednoczesne 

spełnianie psychologicznej roli na kierującym, który w tym miejscu zwalnia. 

 

Radny Zdzisław Omachel wtrącił, aby podczas dyskusji na temat dróg powiatowych jeszcze 

raz poruszyć temat i zawnioskować o wymalowanie linii na ulicy Południowej oraz 

poręczowanie przy tzw. „stawie”. 
 

Więcej głosów nie zabrano. 
 

Ad. 20 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XXIII Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

  Łukasz Lorens 

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 


